
 

ZASEDÁNÍ OZ 

 

Zasedání zastupitelstva obce Holovousy není na dobu prázdnin 

naplánováno.  

 

 

ZE ZASEDÁNÍ OZ  

 

Prováděcí dokumentace ke komunitnímu centru byla předána 27. 

dubna 2015. Starostka obce seznámila zastupitele s Dokumentací pro 

provedení stavby včetně plánovaného rozpočtu a to: 

Chodovice – stavební úpravy ZŠ a MŠ –  20.480.287,33 Kč včetně DPH 

Chodovice – půdní vestavba –        6.020.866,83 Kč včetně DPH 

Chodovice – přístavba tělocvičny –   22.120.817,05 Kč včetně DPH 

CELKEM     48 621 971,21 Kč včetně DPH 

Následně pak proběhla ve škole schůzka projektantů firmy Kava, ředitelky školy a zastupitelů. V současné době 

ještě nejsou vypsané dotační tituly. Podrobnější informace o možnostech jedeme získat 8. 7. 2015 do Hradce 

Králové na CEP. 

Důležité pro rozhodnutí o podání žádosti o dotaci bude částka spoluúčasti, z důvodu zadlužení obce. O všem 

budou zastupitelé informováni. 

Ovocné stromy 

Stromy na návsi byly ve spolupráci s Ing. Papršteinem a zaměstnanci VŠÚO prořezány a ošetřeny třikrát 

postřikem a v tomto týdnu ještě postřikem proti mšicím. Velice děkujeme za spolupráci. 

Informační systém po obci 

VŠÚO nabídlo možnost využití jejich informačního systému po obci i pro naše účely. V současné době jsou 

vybetonovány díry a vše je připraveno k osazení informačních tabulí. 

Mříže do kostela sv. Bartoloměje v Chodovicích 

Dne 30. 6. 2015 byly namontovány do kostela sv. Bartoloměje v Chodovicích mříže, díky kterým bude možné 

kostel bezpečně větrat. Cena za jejich zhotovení a montáž je dle uzavřené Smlouvy o dílo 60.500,- Kč. Částka 

bude uhrazena z Tříkrálových sbírek. Tímto všem děkujeme za finanční dary, kterými na kostel přispíváte. 

Zastupitelstvo obce schválilo závěrečný účet a účetní závěrku obce Holovousy a ZŠ a MŠ Chodovice za rok 

2014.    

Zastupitelé schválili objednání prací tlakosacím vozem od firmy Ekolservis a to na vyčištění dešťové kanalizace 

o délce 180 metrů od skladováku až k rybníku na náves do Holovous. Nabídková cena 21. 446,- Kč včetně DPH. 

Dne 16. 4. 2015 byla podána žádost o dotaci z dotačního programu Životní prostředí a zemědělství – Nakládání s 

odpady a ochrana ovzduší na nákup 70 kompostérů.  Od MAS informace + na internetu, že dotace bude 

poskytnuta ve výši 61.000,- Kč, místo 142.800,- Kč.  

Cena 

kompostéru 

Počet 

kusů 

Celková 

cena 

% 

dotace 
Výše dotace spoluúčast občanů 

Finanční 

náklad obce 

3 000,- Kč 70 210 000,- Kč 68% 
předpoklad 

500,- Kč 35 000,- Kč 32 200,- Kč 
142 800,- Kč 

 

skutečnost 
500,- Kč 35 000,- Kč 114 000,- Kč 

61 000,- Kč 

skutečnost 
1 000,- Kč 70 000,- Kč 79 000,- Kč 

61 000,- Kč 

 

30. června 2015 23. ročník číslo 3/2015 cena 10 Kč 



Žádost o dotaci byla zpracována na základě dotazníkového šetření mezi spoluobčany. V dotaznících byla řešena 

i výše jejich spoluúčasti. Z výše uvedené tabulky vyplývá, s jakým zatížením rozpočtu obce jsme při podání 

žádosti počítali a zároveň, k jakému vynaložení finančních prostředků by muselo dojít, i kdybychom spoluúčast 

spoluobčanů navýšili o 100%. Zastupitelé nesouhlasí s přijetím dotace v této ponížené výši a dohodli se, že bude 

sledováno vypisování dotačních titulů, v rámci kterých by bylo možné o kompostéry znovu požádat a tím získat i 

větší dotaci. 

S provozem ČOV je stále více problémů – v letošním roce bylo do oprav investováno 54.492,- Kč. Tento týden 

byla objednána výměna zpětných klapek u obou čerpadel – plánovaná cena je 20.590,- Kč + přípravné práce 

(vyčištění). Další finanční výdaje na provoz ČOV budou pokračovat – nutná je výměna opotřebených aretačních 

elementů a doplnění oxisondy. Bude řešeno na dalším zastupitelstvu. 

Žádost o dotaci na 70.000,- Kč z POV na pořádání Slavností holovouských malináčů nebyla podpořena, 

stejně tak jako v loňském roce. Na KHK bude zaslána žádost o dar na pořádání Slavností holovouských 

malináčů. 

MěÚ Hořice – paní Vanická v současné době zpracovává Zprávu o uplatňování územního plánu obce 

Holovousy. V hotové zprávě budeme vyzváni k vypracování nového územního plánu. Bude muset být nové 

výběrové řízení na dodavatele a vše bude zveřejněno na stránkách obce. V současné době evidujeme 13 

žádostí. Vyjadřování k jednotlivým žádostem bude řešeno na některém z pozdějších zastupitelstev. 

Z hasičárny byla vystěhována před hasičským Zatoulaným bálem veškerá technika a věci, které tam měla 

uskladněné obec. Vše bylo nastěhováno do prostor dílny v objektu zámku. Z důvodu zabezpečení tohoto 

objektu firma Kupka zhotovila vnitřní mříže za vstupní dveře – cena 14.368,- Kč. 

29. 8. 2015 bude U Vagónu probíhat pouťová zábava, na kterou je třeba postavit stany a zajistit rozmístění 

pivních setů a v neděli 30. 8. 2015 se konají Slavnosti sv. Bartoloměje. Během dopoledne je pak třeba přemístit 

pivní sety do prostranství za kostelem a postavit tam stany. Na zastupitelstvu byl předběžně dohodnutý termín 

konání přípravné schůzky a to na  pondělí 24. 8. 2015, na které bude řešena pomoc při stavění a stěhování. 

Budeme rádi za každou pomoc. O schůzce budete včas informováni. 

U příležitosti výročí upálení Mistra Jana Husa – 600 let byla objednána kytka k jeho pomníku. 

Na rybník do Holovous bylo zakoupeno 10 kachen. 

Usnesení ze zasedání zastupitelstva obce jsou zveřejňována na www.holovousy.cz – Obecní úřad – 

Zasedání zastupitelstva obce. 

Zlatuše Brádlová 

RAZÍTKA 

 

Na základě poptávky turistů a návštěvníků naší obce ohledně razítek jsme oslovili paní Danu Svobodovou a 

požádali jí o vytvoření návrhu na kulaté dřevěné razítko s motivem zámku v Holovousích a druhé s motivem 

kostela sv. Bartoloměje v Chodovicích. Návrhy byly odsouhlaseny, zastupitelé s výrobou razítek souhlasí a tak se 

na ně můžeme v nejbližší době těšit. Razítka budou na obecním úřadě a v občerstvení U Vagónu. Daně 

Svobodové tímto velice děkujeme za skvělou spolupráci.  

bradz 

 

ZMĚNA VE SPORTOVNÍM AREÁLU 

A OTEVÍRACÍ DOBY V OBČERSTVENÍ U VAGÓNU 

 

Dne 2. 6. 2015 na vlastní žádost ukončil pan Klimo obě Dohody o provedení práce. 

Do kanceláře OÚ přinesl výpověď, klíče i veškerou agendu ohledně sportovního 

areálu. Bylo domluveno, že si vše nechá projít hlavou a v případě zájmu o spolupráci 

se na úřad dostaví a vše probereme. Ani s odstupem času nezměnil názor. 

Jeho dlouholeté práce, kterou ve sportovním areálu vykonával, si vážíme a velice 

mu za ni děkujeme. Nezbývá nám než mu přát, aby si svůj zasloužený odpočinek 

užíval podle svých představ. 

Odchodem pana Klimy dochází k změně: v době od 8:00 do 14:00 hodin, tedy mimo standartní otevírací dobu 

občerstvení, bude pronájem sportovišť možný po předchozí dohodě a to na telefonních číslech 730 519 013 a 

730 519 017. V otevírací době občerstvení bude zajišťovat pronájem a objednávání sportovišť obsluha 

občerstvení a to i na telefonním čísle 730 871 323. 

Během prázdnin bude občerstvení U Vagónu otevřené i v pondělí. Nová otevírací doba tedy je pondělí – čtvrtek 

14:00 – 22:00, pátek, sobota 14:00 – 23:00, neděle 14:00 – 22:00. 

bradz 

http://www.holovousy.cz/


ZPRÁVY ZE ŠKOLY 

 

Čas v naší škole utíká, ani jsme se nenadáli a blíží se konec školního roku. Co 

jsme všechno stihli?  
7. května jsme popřáli všem maminkám k jejich svátku v chodovickém kostele. 

18. května byl ukončen kurs plavání. Jízdné na plavání, výlety a vstupné jsou částečně 

hrazeny ze Sdružení občanů při ZŠ Chodovice – Holovousy. 

V měsíci květnu se naši žáci zúčastnili výtvarné soutěže Podzvičinsko očima dětí. Mezi 

nejlepší výkresy byly vybrány dva do užšího výběru a jsou vystaveny v kapličce 

na Zvičině. Dva žáci naší školy získali čestné uznání.  

20. května jsme absolvovali výlet do skláren v Harrachově, kde si děti zkusily 

foukat do sklářské píšťaly. Navštívili jsme Mumlavské vodopády a zvládli náročnou vycházku v deštivém počasí.  

11. června bylo připraveno sportovní odpoledne. Rodiče společně s dětmi soutěžili v týmech v netradičních 

sportovních disciplínách. Vítězný tým byl odměněn sladkým dortem, který připravili paní kuchařky. Na všechny 

zúčastněné čekala také sladká odměna. Na závěr jsme si opekli buřty a popovídali u ohýnku.  

Od 21. června do 25. června se starší žáci vypravili na stanování do Sedmihorek v Českém ráji. Navštívili jsme 

Hrubou skálu, Trosky a Valdštejn. I když nás občas bolely nohy, nezapomeneme na nové zážitky z výletů. Děti si 

zaslouží velkou pochvalu za zvládnutí celého pobytu. Děkujeme rodičům Soukupovým a panu Slezákovi za 

odvoz stanů a batohů do Sedmihorek a zpět. 

26. června jsme navštívili malotřídní školu ve Vojicích, kde na nás čekalo sportovní dopoledne.  

29. června jsme se v kostele svatého Bartoloměje rozloučili s předškolními dětmi a žáky pátého ročníku, 

vyhodnotili nejlepší čtenáře a podělili odměnou ty, kteří sbírali léčivé byliny. Ve sběru bylin se v letošním roce 

trhaly rekordy. Děkujeme rodičům a prarodičům za pomoc dětem při sběru. Dále děkujeme všem rodičům za 

důvěru a ochotu pomáhat po celý rok a dále obecnímu úřadu za podporu naší školy.  

30. června si děti vyzvedly vysvědčení za svoji celoroční práci.  

Ani o prázdninách nezahálíme, od 1. – 3. 7. a 7. – 8. 7. pořádáme indiánský tábor. 

Potom si na chvíli odpočineme všichni od denních činností a práce a sejdeme se 1. září v 7:45 hodin. 

Dětem a vám všem přeji pohodové prázdniny plné odpočinku a sluníčka. 

                                                             Za pedagogický sbor Jana Landová 

 

ZPRÁVIČKY ZE ŠKOLIČKY 

 

Konec školního roku je tu a s ním prázdniny, cestování a čas strávený s rodinou. V naší školce bylo do 

posledních dnů živo. Květnem nás provázelo téma „Příroda kolem nás“. Chodily jsme hodně do přírody, po 

vesnici a poznávali jsme kytičky, stromy a keře. Také jsme zavítali na návštěvu k některým dětem z Chodovic a 

Holovous. Pozorovaly jejich domácí zvířátka a poslouchaly vyprávění, jak se o tyto zvířátka staráme.  

V sobotu 25. 4. se maminky předškoláčků naučily šít waldorfské panenky, které si pak předškolačky odnesou 

jako památku na čas strávený ve školce. Tímto všem maminkám moc děkujeme za věnovaný čas a práci, které 

bylo na takové panence dostatek. 

Nezapomněli jsme ani na naše maminky. Pilně jsme nacvičovali na besídku pro maminky písničky, básničky, 

tanečky a děti s radostí pro svou mamku vyrobily i dáreček.  

Na 10. 5. si předškolačky nacvičily krátké pásmo, kterým přivítaly své mladší spoluobčánky. 

V květnu jsme také úspěšně ukončili plaveckou školu v Hořicích a při závěrečné lekci si děti vysloužily „Mokré 

vysvědčení“. Dětem se plavání líbilo a zároveň se i některé přestaly bát vody. 

Naše předškolačky jely se školáky na výlet do Harrachova, kde navštívily sklárnu a Mumlavské vodopády. 

20. 5. proběhly v tělocvičně Montessori dílny pod vedením Marcely Burešové z Jičína. Děti pracovaly s předměty 

praktického života jako je přelívání vody, přesýpání a různé aktivity na rozvoj smyslů. Setkaly jsme se s nadšením 

jak ze strany dětí tak i ze strany rodičů, proto některé aktivity postupně zavádíme i do školky. 

1. 6. jsme pro děti připravili k MDD soutěže, které proběhly v lese a skončily jak jinak než sladkou odměnou a 

hledáním pokladu. 

3. 6. jsme jeli do Hořic na „Pohádkový les“. Děti plnily na stanovištích úkoly, které jim zadávaly pohádkové bytosti. 

Dětem se výlet moc líbil a odjížděly s úsměvy na tvářích. 

18. 6. jsme vyjely na náš poslední výlet v tomto školním roce. Poznávaly jsme sochařská díla Hořic a něco si o 

nich i řekly. Naše výprava končila na Doubravce zmrzlinou a pro unavené děti to byla sladká odměna kterou 

uvítaly s nadšením. 

29. 6. jsme se rozloučily s předškoláky v kostele a hurá na prázdniny. 

Hezké prázdniny a dovolené přejeme všem!   

                                                                             učitelky mateřské školky 



PÁŤÁCI SE LOUČÍ 

 

V této škole se mi moc líbilo. Jsem 

tady již od školky. Jako předškolák 

jsem se do školy těšil a teď, když 

jsem páťák a odcházím, nejradši 

bych tady zůstal do devátého 

ročníku. Chodovická škola mě 

hodně naučila a užil jsem si tady 

hodně legrace. Bude mi to chybět. 

Jezdili jsme na výlety a měli 

projektové dny.     

                                                                                                                               

Matěj Bartoníček 

 

V této škole jsem již osm let i se 

školkou. Byla a je to skvělá škola. 

Nerada ji opouštím, ráda bych 

zůstala, ale nejde to. 

                                                                                                                                

Amálie Vrbatová 

 

 

 

 

Tato škola mě nenaučila jen 

vědomosti, ale i vlastnosti, které 

jsou potřeba pro život. Naučil jsem 

se pohoří a taky poslušnost, tvrdé a 

měkké souhlásky a zároveň 

spolupráci s ostatními. Nejvíce mi 

budou chybět přátelé a paní 

učitelky. 

                                                                                                                                     

Vít Klouček 

 

 

 

 

Škola Chodovice mi bude moc 

chybět. Paní učitelky v ní mě toho 

moc naučily. Bylo to tam prima. 

Učili jsme se, měli jsme projekty a 

soutěže, jezdili jsme na výlety, na 

stanování a hory. Byla tam legrace 

a nechce se mi odcházet. 

                                                                                                                                 

Adam Melichar 

 

 

 

V této škole jsem se hodně naučil. 

Jsem tady od školky. Ve škole se 

mi moc, ale velmi moc líbilo. 

Opouští se mi tato škola s velkou 

smutností. 

                                                                                                                                      

Marek Bango 

 

 

STANOVÁNÍ V SEDMIHORKÁCH 

 

V kempu Sedmihorky jsme si to moc a moc užili. Trochu svítilo sluníčko, ale i 

sprchlo. První den jsme stavěli stany, opekli buřty, našli truhlu s tolárky a určili 

si pravidla táboření. V dalších dnech jsme chodili na túry – hrad Valdštejn a 

Kopicův statek, zámek Hrubá Skála, kde jsme brousili kameny a nakonec 

Trosky, které stojí na pořádném kopci. Celkem jsme se nachodili přes třicet 

kilometrů. Koupali jsme se, vařili si a hráli hry a velkou hru o tolárky, které 

ztratili loupežníci. 

Děkujeme paní učitelce Janě a Lence za pevné nervy, a že nás sem vzaly.  

                                                                                                                          Děti 3. – 5. ročníku ZŠ Chodovice 

 

Z ČINNOSTI KLUBU SENIORŮ 

 

Pozvání do Miletína. 26. května jsme, na pozvání pana Václava Klůze, vyjeli na výlet a exkursi do Miletína. Po 

krátkém přivítání a povídání o historii trubiček jsme se vrhli do jejich stáčení. Dařilo se nám to. Ochutnali jsme i 

jejich sušenky. Děkujeme za milou a voňavou návštěvu. Pan Klůz se nám také postaral o další program v 

Miletíně. Zajistil nám prohlídku katakomb – tajných sklepů německých rytířů. V místním zámku jsme měli 

zajištěnou prohlídku Muzea českých amatérských divadel. Je jediné v naší republice. Po obědě v restauraci na 

náměstí jsme se ještě rozjeli do Dolní Brusnice. Tam nás lákalo zahradnictví s velkým výběrem rostlin, hlavně 

dřevin. A tak jsme si vezli domů nejen krabice s trubičkami, ale i sazenice do našich zahrádek. A závěr? Přece 

opět v cukrárně. Tentokrát v Bílé Třemešné. 

Výlet na Kuks 22. června 2015. Od našeho plánovaného výletu nás neodradilo ani deštivé počasí. Po příjezdu na 

Kuks, nám celý areál osvítilo příjemné sluníčko. Nějakou tu přepršku jsme zažili právě při prohlídce zámku. I přes 

dosti vysoké vstupné, jsme volili všechny prohlídkové okruhy. Hospital, kostel, apatyku, muzeum apatyky, 

lapidárium a hrobku rodiny Šporků. Zajímala nás i bylinková zahrada. Prohlídka byla náročná s velmi zajímavým 

výkladem paní průvodkyně. Proto nám chutnal i oběd v nově upraveném Šporkově mlýně. A sladká tečka? V 

cukrárně ve Dvoře Králové. Je to krásný skvost našeho kraje, je to blízko, zajeďte si tam také na výlet. 

Moc děkujeme panu Ing. Václavu Ludvíkovi za to, že nás vzal na prohlídku nově vybudovaného Výzkumného 

ústavu. (Prohlídku nám domluvil bývalý pracovník pan Josef Vávra.) Jeho zasvěcené a velmi příjemné povídání 

nás provázelo celým areálem. Líbily se nám jak moderní stavby a jejich vybavení, tak jsme obdivovali novou 

moderní techniku. Držíme palce, aby zde všichni dokázali splnit dané úkoly a měli v naší obci samé úspěchy. 

Tentokrát jsme se rozloučili v občerstvení U Vagónu. Prázdniny budeme více trávit s dětmi a na zahrádkách. 

Všem přeji pěkné a příjemné léto.                                             

B. Kozárová 



ÚSPĚCHY NAŠICH HASIČŮ 

 

Dne 30. dubna jsme spolu s obecním úřadem pořádali čarodějnice. Pro děti 

jsme si připravili na hřišti U Vagónu soutěže. Tímto bych chtěla poděkovat 

všem hasičkám „čarodějnicím“ za pomoc při soutěžích. Starší hasiči pomohli 

s občerstvením. 

Druhý den 1. května jsme vyrazili s přípravkou do Jičína na náměstí, kde se 

uskutečnilo „Setkání přípravek jičínského okresu“. Pod vedením Péti Škvrnové, 

děti předvedly požární útok. Za pěknou ukázku všichni obdrželi od starostky 

Okresního sdružení hasičů Jičína p. Steinerové tašku plnou dobrot. 

16. května se konala dětská hasičská soutěž v Ostroměři. Běhal se požární 

útok a štafeta 4x60m. Starší žáci obsadili 1. místo, mladší žáci 1. a 4. místo, 

přípravka 1. místo. 

23. května byla okrsková hasičská soutěž také v Ostroměři. V dopoledních 

hodinách se opět závodilo v požárním útoku a štafetě 4x100m. Soutěže se 

zúčastnilo hodně sborů, v kategorii ženy jsme vybojovaly 1. a 2. místo a 

v kategorii muži jsme také obsadili 1. místo. V obou kategoriích jsme postoupili na okres. V odpoledních hodinách 

se v Ostroměři konaly oslavy 130. výročí od založení sboru. Celá akce začala u hasičské zbrojnice a průvodem 

jsme došli až na hřiště za ostroměřskou školou. Po úvodních proslovech měly na slavnostech taneční vystoupení 

také naše děti. Podle velkého potlesku se vystoupení moc líbilo. 

Okresní kolo hry Plamen se konalo od 29. – 31. května ve Valdicích na fotbalovém stadionu. V pátek po příjezdu 

jsme si šli prohlídnout trať a na ruku jsme dostali identifikační náramky. Za ne příliš příznivého počasí jsme 

postavili stany. Na večer se začaly běhat štafety dvojic a štafeta CTIF. Od nás přijelo jedno devítičlenné družstvo 

mladších a jedno starších a jedno pětičlenné družstvo. V noci ve stanech nás dešťové přeháňky trochu namočily 

a ráno jsme museli sušit spacáky i oblečení. Jako již tradičně jsme ke snídani měli vánočku a čaj. V sobotu 

dopoledne se běhaly štafety 4x60m a požární útoky CTIF. Odpoledne byla poslední disciplína, a to požární útok. 

Konkurence byla veliká, v mladší pětce soutěžilo 7 družstev a naši se umístili na 4. místě (bramborová medaile). 

Mladší 9 členné družstvo bojovalo za všech sil a právem jsem na děti pyšná a není divu, vždyť jsou nejlepší ve 

své kategorii na okrese. Starší 9 členné družstvo se také snažilo, ale bohužel, štěstí jim nepřálo, umístili se na 4. 

místě (opět bramborová medaile) z 10 družstev. Aby to dětem nebylo líto, tak jim Roman Balihar a Petr Andrejs 

udělali medaile bramborové. Po sobotní večeři jsme se byli s dětmi projít po Valdicích, a když se setmělo, byla 

tradiční diskotéka na hřišti. Naše holky Péťa a Barča B. to tam krásně roztančily. Na vyhodnocení byli také 

oceněni starší žáci Barča Baliharová, Honza Vojtěch, Tonda Křovina a Mates Vrbata, kteří od příštího roku 

mohou závodit už jen za dorost. Nedělní část třídenních závodů vždy patří dorostu. Od nás na start nastoupilo 

družstvo dorostenek a jednotlivci Lukáš Doležal, Marek Hejduk a Tomáš Vrbata. Dorostenky běhaly štafetu 

4x100m, 100m s překážkami, požární útok a testy PO. O postup do krajského kola rozhodly až požární útoky. 

Bohužel se našim holkám nepodařilo spojit savice a pokus byl neplatný. O vítězkách bylo rozhodnuto, byly to 

holky za Slatin, naše dorostenky obsadily krásné druhé místo. V kategorii jednotlivců, kde se závodí v dvojboji a 

běhu na 100m s překážkami, se nejlépe dařilo Tomášovi Vrbatovi, který obsadil 1. místo s postupem do 

krajského kola. Na 4. místě skončil Lukáš Doležal a na 5. místě Marek Hejduk. Vyhlášené také byly běhy na 

100m s překážkami na 1. místě byl Tomáš Vrbata s časem 19,84s, Lukáš Doležal s časem 21,25s na 2. místě a 

Marek Hejduk s časem 23,28s na 4. místě. Všem ještě jednou moc gratulujeme. 

V soutěži „Požární ochrana očima dětí“ (POOD) byly oceněny dorostenky Anička Vojtěchová, Káťa Baudyšová a 

Káťa Žďárská za literární práci, kde se ve své kategorii v okresním kole umístily na 1. místě s postupem do 

krajského kola. Gratulujeme. 

5. června se uskutečnilo v Bílých Poličanech vyhodnocení POOD v krajském kole, této soutěže se zúčastnilo 

2055 dětí a naše dorostenky A. Vojtěchová, K. Baudyšová a K. Žďárská se umístily opět na 1. místě, gratulujeme. 

Holky postoupily, jako již v loňském roce, do republikového kola, ale konkurence už byla hodně veliká a na 

medailová místa už nedosáhla, ale i přesto to jsou šikovné holky. 

6. června nás čekalo Okresní kolo požárního sportu v Jičíně na stadionu. Na 

stadionu vyšplhaly teploty vysoko přes 30 stupňů. Síly jsme si měřili ve štafetě 

4x100m, požárním útoku a v běhu na 100m s překážkami. A jak to dopadlo? Po 

sečtení všech disciplín jsme, my ženy, obsadily krásné 4. místo a muži 7. místo. 

13. června jsme vyjeli i s dětmi do nedalekých Starých Smrkovic na netradiční 

hasičskou soutěž. Počasí bylo opět horké. Na netradičních soutěžích je 

nejdůležitější se pobavit a to si myslím, že se povedlo. Přípravka předvedla pěkný 

požární útok, mladší žáci obsadili 1. a 4. místo, starší žáci 1. místo. Ženy a muži 

vybojovali 2. místo. 



V sobotu 20. června se konaly u nás v Holovousích U Vagónu „Tradičně netradiční hasičské závody“. I přes ne 

moc vydařené počasí se k nám sjelo 24 družstev. Závod byl rozdělen na netradiční požární útok a štafetu. 

Nejprve si mezi s sebou změřily síly děti. Mladší žáci vybojovali 1. a 4. místo, starší 1. místo. Opět přípravka 

předvedla požární útok, při kterém museli uhasit hořící domeček. Byla to pěkná podívaná. Po vyhlášení výsledků 

a rozdání medailí začaly mezi sebou soupeřit družstva žen a mužů. My jsme měly dvě družstva žen a obsadily 

jsme 1. a 3. místo a naši muži 3. místo. Když už se družstva rozjela ke svým domovům, začala další etapa 

příprav na „Zatoulaný hasičský ples“. I přes chladné večerní počasí se tančilo, zpívalo a veselilo až do pozdních 

nočních hodin. Děkujeme všem, co nám závody a hasičský ples pomohli zorganizovat a podpořili, obecnímu 

úřadu děkujeme za prostory u vagónu, zapůjčení stanů a aparatury na hasičské závody.  

Ve stejný den se také soutěžilo v Týništi nad Orlicí v krajském kole požárního sportu. Od nás tam vyrazil Tomáš 

Vrbata za jednotlivce a Lukáš Doležal s Markem Hejdukem byli požádáni o výpomoc v družstvu dorostu Brada-

Rybníček. V jednotlivcích Tomáš obsadil 4. místo a kluci za družstvo 3. místo. Gratulujeme. Zároveň děkujeme 

rodičům Tomáše Vrbaty za doprovod na tyto závody. 

Ještě bych se ráda pochlubila, že díky sponzorům, jsme mohli dětem pořídit hasičskou vlajku, helmy a pásky, 

dále jsme si za naše vydělané penízky pořídili do občerstvení krásná trička a zástěry, která měla premiéru 20. 

června na soutěži a plese. Také děkujeme p. Josefu Noskovi za sponzorský dar – domeček na hasičské soutěže 

pro přípravku. 

A co nás čeká o prázdninách? 

4. července – O pohár starosty OSH Jičín – Vidochov – ženy 

15. – 22. srpna – hasičské soustředění – Kohoutov – děti 

Závěrem bych chtěla poděkovat dětem za to, že jsou hodné a šikovné, 

rodičům, kteří nám pomáhají s dopravou dětí a za podporu kroužku 

mladých hasičů, našim hasičům, kteří kdykoliv pomohou se vším, co je 

potřeba a všem sponzorům co nás podporují. 

Za celé SDH vám přejeme pěkné prázdniny a dovolené a hodně sluníčka.                                  

Petra Baliharová 

 

 

ČARODĚJNICE S „KAŇKOU“ 

 

Tak jako každý rok, i letos, se 30. dubna ve sportovním areálu U Vagónu konal slet čarodějnic a čarodějů všech 

věkových kategorií. Od 18:00 hodin byly připraveny soutěže pro děti, které zorganizovaly čarodějnice od místních 

hasičů. Na hřišti se to hemžilo. Děti soutěžily, běhaly a po očku sledovaly, kdy už bude zapálena hranice. Na 

malém ohni si každý mohl opéct buřta, jídla a pití bylo pro všechny dost. K dobré náladě pod pergolou hrála živá 

hudba, a kdo chtěl, tak si i zazpíval. Poděkování za skvělou atmosféru U Vagónu si zaslouží všichni, kteří přispěli 

k dobré náladě a pomohli s organizací celé akce, která se vydařila. Jednu „kaňku“ však k naší lítosti bohužel má. 

Neznámí vandalové při návratu domů poničili mladý stromek třešně, vytáhli a na Holovousově stezce směrem do 

Ostroměře pohodili dva patníky a aby toho nebylo málo úplně zničili dva stromky – malináče. Proč?????  Bohužel 

se nejedná o první případ. V roce 2012 bylo stejným způsobem zničeno 18 stromků malináčů. Pachatelé byli 

dopadeni a vyčíslená finanční škoda byla obci uhrazena. I tentokrát jsme poničení stromků nahlásili na Policii ČR 

a moc si přejeme, aby byli pachatelé opět dopadeni a potrestáni a aby si uvědomili, že zničit mladé, rozkvetlé 

stromky jabloní není žádné hrdinství.          

bradz 

 

ZDOLALI JSME ZVIČINU  

 

V sobotu 2. května 2015 se konalo otevírání turistické sezóny na 

Zvičině, na které jsme vyrazili na kolách. Počasí nám přálo, cesta 

ubíhala a odměnou pro nás všechny, kteří jsme na Zvičinu dorazili, byly 

krásné výhledy do všech stran. Na Zvičině jsme si prohlédli výstavu 

výkresů, dali si něco dobrého a nabrali síly na cestu domů, která už 

vedla víc z kopce . Úspěšný den jsme zhodnotili v občerstvení ve 

sportovním areálu U Vagónu v Chodovicích. Velký obdiv sklidila 

nejmladší účastnice naší výpravy šestiletá Amálka Baliharová, která celou cestu absolvovala s námi a jen velmi 

nerada přistupovala na to, že jí tatínek připřáhne její kolo na tyč. Někteří z nás jsme Amálce tuto možnost volby 

záviděli. Výlet se nám vydařil, tak zase někdy příště.  

bradz 

 



OHLÉDNUTÍ ZA SEDMIBOJEM 

 

Dne 8. května se konal na hřišti U Vagónu „Míčový sedmiboj dvojic“.   

Počasí nám přálo a účast soutěžících byla nad očekávání veliká. 

Zúčastnilo se celkem 27 soutěžních párů. 

I přes to, že většina z nás zjistila, že disciplíny nejsou úplně ideální a 

jednoduché, jak na první pohled vypadaly – tudíž že, koš, do kterého se 

máme trefit míčem je nějak moc vysoko, hod na „čerta“ sakra daleko, 

kroužky se nám vlnily pod rukama jako hadi, kroket nebo golf jsme hráli 

poprvé v životě…, tak jsme do toho dali všechno, a hrdě a statečně 

bojovali proti kvalitním soupeřům. Užívali si prostě sportovní odpoledne, 

doplněné výborným občerstvením pod vedením Ivy Sudíkové a Hely 

Vojtěchové, se vším všudy. 

Chtěli bychom Vám všem zúčastněným poděkovat, že jste nás v tom nenechali a přišli nás podpořit. Doufáme, že 

nám zachováte přízeň i za rok, a z „Míčového sedmiboje“ se tak stane již další tradiční akce v naší obci. 

Na závěr nesmíme zapomenout a moc poděkovat Davidovi Veselému a Ondrovi Suchému za skvělou pomoc při 

realizaci celé akce. Díky kluci! 

Tak za rok se budeme těšit 

Radek a Lucie Křovinovi   

    

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ 

 

Dne 10. května jsme přivítali v kostele sv. Bartoloměje nové občánky naší 

obce. Jsou jimi – Dominik Šubrt, Inna Škvrnová, Adéla Soukupová, Jonáš 

Lepšík, Marek Soukup, Josefína Kastnerová a nejmladší ještě v 

zavinovačce Filip Smola.  
"Vítáme tě mezi námi, malý človíčku…“, zaznělo na přivítanou z úst dětí 

chodovické školky a školy. Děti si pod vedením p. učitelky Dostálové 

připravily krásné vystoupení, pohoupaly naše nejmenší v kolébce a předaly 

jim hračky. Rodiče obdrželi kytičku a drobný dárek. Celé odpoledne bylo 

velmi dojemné, plné mateřské lásky a rodinné pohody. Popřejme našim 

malým občánkům, ať jim v životě nikdy nic neschází a láska a zdraví ať je 

vždy doprovází. 

ledol 

 

DĚTSKÝ DEN ANEB  

CESTA ZA SNĚHURKOU SE SEDMI TRPASLÍKY 

 

V pátek 5. června se to kolem rybníku v Chodovicích hemžilo nejen 

trpaslíky, ale hlavně dětmi – v kočárcích až po školáky. Dětem na startu 

předali kartičky k plnění úkolů Rejpal se Stydlínem, kteří si je trochu 

vyzkoušeli. Na molu čekal Prófa se svými hádankami a rébusy, avšak cesta 

k němu vedla přes bludné kameny. Opodál se trápil rýmou Kejchal, kterého 

se děti snažily vyléčit. A věřte, že se jim to dařilo! U ohniště podřimoval 

Dřímal, kterého děti budily správnou trefou do zvonu a hádaly, co se mu 

zrovna zdálo. Měl totiž sny schované v polštáři. Předposlední trpaslík 

Štístko pomáhal dětem hledat čtyřlístky, a že jich našly opravdu hodně. 

Odtud vedla cesta do cíle ke Sněhurce, které se za sukni držel Šmudla. Za 

splnění nelehkých úkolů všichni zúčastnění dostali od Sněhurky balíčky a mohli si zasít kouzelnou fazoli. 

Odpoledne ještě nekončilo, na děti čekaly soutěže Lověny Dobrá Voda, taneční vystoupení Zuzky s pejskem 

Jenny a diskotéka. 

Z rozjařených tvářiček bylo vidět, že si naše děti „svůj den“ užily. 

Velké poděkování patří naší mládeži a dospělákům, kteří ochotně pomáhali při organizaci této akce a obecnímu 

úřadu za finanční podporu. Také Mirku Rosůlkovi za focení na Vítání občánků a Dětském dni. 

                                                                                                                                  ledol 

 

 



VESNICE ROKU 2015 

 

Letošní soutěže Vesnice roku 2015 v Královehradeckém kraji se účastnilo 17 

obcí. Vzhledem k tomu, že naše obec získala titul v roce 2013, patřil nám post 

předsedy hodnotící komise Vesnice roku 2015 v královehradeckém kraji. 

Předsednictví se ujala Mgr. Martina Berdychová a bylo domluveno, že s komisí 

budu jezdit také a to jako pozorovatel. Navštívili jsme všech 17 obcí, všude se 

na příjezd hodnotitelské komise vzorně připravovali a já mohla konečně 

okouknout, jak to vypadá z té druhé strany. 

Jsem moc ráda, že jsem viděla, jak to dělají jinde. Jak pracují spolky, jaké akce 

pořádají, i jaké problémy jednotlivé obce řeší a jaké plány mají. Byl to týden pestrý, zajímavý a plný podnětů a 

nápadů. Ve středu 17. 6. 2015 zakončila komise svoje putování u nás v Holovousích. V občerstvení U Vagónu 

vyhodnotila a ocenila jednotlivé obce. Opravdu to neměla jednoduché, ale vítěz může být pouze jeden. 

V letošním roce se vítězem krajského kola Vesnice roku 2015 stala obec Stračov.   

bradz   

 

NECKYÁDA JIŽ TUTO NEDĚLI 5. ČERVENCE ! ! ! 

 

Srdečně Vás zveme na 5. ročník NECKYÁDY, která se koná v neděli 5. 

července na rybníku v Chodovicích. Vítána jsou plavidla všeho druhu a 

jakéhokoliv tvaru, fantazii se meze nekladou. Podmínkou je plavidlo domácí 

výroby. 

Program nedělní neckyády je následující: od 14:00 do 14:30 hodin bude 

probíhat registrace plavidel a zároveň od 14:00 do 15:30 hodin registrace 

dvojic na štafetu a jednotlivců na lávku (kategorie muži, ženy, děti do 15 let). 

Ve 14:30 hodin bude neckyáda odstartována (představení jednotlivých plavidel a začátek hlasování diváků o 

nejlepší plavidlo) a poté cca od 15:00 hodin následují soutěže na hladině rybníka pro plavidla a vyhlášení 

výsledků soutěže o nejlepší plavidlo a soutěže plavidel na rybníku. Od 16:00 hodin bude na startující dvojice 

čekat štafeta kolem rybníka, kde budou muset cestou plnit zábavné úkoly. Od 17:00 hodin se můžete těšit na 

novou lávku a soutěže na ní. Od 18:00 do 24:00 hodin nám k tanci a poslechu zahraje pan Vlasta Šafařík pod 

pergolou. 

Časy v programu jsou pouze orientační a budou záležet na počtu přihlášených plavidel a soutěžících. 

Tímto zveme Vás všechny, kterým nechybí odvaha a smysl pro humor. Zveme také nesoutěžící jako diváky a 

fanoušky. Bohaté občerstvení po celé odpoledne i večer je zajištěno. Přijďte prožít veselé nedělní odpoledne plné 

legrace a soutěží a tím zahájit prázdniny . 

seh 

 

LETNÍ TÁBORY U VAGÓNU 

 

Vážení spoluobčané, v termínech od 6. 7. do 10. 7. a od 3. 8. do 8. 8. 

budou probíhat ve sportovním areálu letní výcvikové tábory pod vedením 

Aleny Smolíkové, finalistky talentové soutěže.  

V prvním termínu bude tábor věnován pouze výcviku dogdancingu. Koho 

tedy zajímá, jakými metodami se dogdancing (který jste již několikrát 

mohli shlédnout v podání mém a mojí fenky Jenny) cvičí, neváhejte a 

přijďte se podívat na tréninky, které budou probíhat jak v dopoledních, tak 

odpoledních hodinách. Na konec táboru jsou naplánovány zkoušky 

z dogdancingu ve všech divizích. Rozhodčími budou Alena Smolíková a 

Daniela Šišková. 

V srpnovém termínu se připojí i agiliťáci, tudíž tábor bude rozdělen na 

agility a dogdancing. Tréninky budou probíhat současně a to opět během dopoledne i odpoledne. Po skončení 

táboru tj. 8. 8. bychom Vás rády pozvaly na zkoušky a odpolední závody. Časy zkoušek a program závodů bude 

ještě upřesněn. Rozhodčími budou taktéž Alena Smolíková a Daniela Šišková. K vidění budou skvělé sestavy, 

originální kostýmy a zajisté i neuvěřitelné výkony našich čtyřnohých miláčků. 

Zároveň žádáme společně s Álou Smolíkovou návštěvníky občerstvení a sportovního areálu o shovívavost a 

trpělivost při možném hlasovém projevu páníčků a i jejich pejsků.  

Za účastníky tábora Zuzana Kvasničková a Alena Smolíková. 



SLAVNOSTI SV. BARTOLOMĚJE 

 

Prázdniny sice teprve začaly, ale my už se připravujeme na konec prázdnin, které vždy doprovází slavnosti sv. 

Bartoloměje. 

V sobotu 29. srpna se bude konat ve sportovním areálu pouťová zábava. Její začátek je plánován na 20:00 

hodinu a vstupné bude 50,- Kč. Po celý večer vám bude k tanci a poslechu hrát skupina REFLEX a to až do 

02:00 hodin. Přijďte si posedět k vagónu a zatančit si pod širou oblohou! 

V neděli 30. srpna proběhne hlavní program slavností sv. Bartoloměje u kostela v Chodovicích. V 10:00 hodin 

proběhne poutní mše, kterou povede děkan Adam Depa. Odpolední program bude zahájen v 13:00 hodin a do 

14:00 hodin bude účinkovat kapela Nešlapeto. Čas od 14:00 do 15:00 hodin bude patřit dětem, představí se nám 

opět Loutkové divadlo Kozlík s Vodnickou pohádkou. Po skončení pohádky bude opět vystupovat kapela 

Nešlapeto a od 16:00 hodin bude varhanní koncert pana Václava Uhlíře st. a na virginal ho doprovodí Václav 

Uhlíř ml. V 17:00 hodin shlédnete již tradiční vystoupení Ochotnického divadelního spolku Blsko.  

Celé odpoledne cestou od kostela na farskou zahradu jistě nakoupíte u stánků řemeslníků, připraveno bude 

občerstvení, dobový kolotoč a dílny pro děti u kostela, atmosféru jarmarku zpříjemní flašinetář. 

Od pátku 28. srpna do neděle 30. srpna budou pouťové atrakce pro všechny generace na farské zahradě. 

Těšíme se na vás! 

seh 

 

ZAHRÁDKÁŘI VÁS ZVOU NA VINOBRANÍ! 

 

V krásném prostředí hospitálu Kuks je vinobraní již zažitou tradicí. Na slavnosti vína a burčáku se můžeme těšit 

12. 9. 2015 a opravdu bude o co stát. Přijede více jak 30 vinařů z Čech a Moravy, ale i zahraničních oblastí. 

Nevynechá se slavnostní pouštění vína po kaskádovém schodišti. Připraven je i další doprovodný program. Těšit 

se můžete například na řemeslný jarmark.  
Odjezd bude upřesněn. Předpokládaná cena dopravy: člen ČZS zdarma, ostatní 100,- Kč. Vstupné cca 100,- Kč 

hradí každý sám. 

Těšíme se na setkání s Vámi. V případě zájmu se nahlaste na obecním úřadě v Holovousích nebo u paní 

Šecové. 

 

MALÝ STŘÍPEK Z HISTORIE 

 

Začátkem července je Den slovanských věrozvěstů. Z bájného Řecka přišli bratři Konstantin a Metoděj. Přeložili 

text Bible do staroslověnštiny a přiblížili tak našim předkům Ježíšovo poselství. Na bájné hoře Radhošť stojí jejich 

kaplička a uvidíte tam sousoší obou bratří – Konstantin drží v ruce berlu a Metoděj svírá v podpaží knihu. 

Připomeňme další důležitý svátek – Mistra Jana Husa, kazatele, který se nenechal zviklat a byl upálen v německé 

Kostnici za to, že nesouhlasil s rozmařilým životem církevních hodnostářů. Mistrovi Janovi vděčíme také za to, že 

dnes používáme v písmu háčky a čárky a ne jako dříve zdvojené hlásky – spřežky. To by diktáty vypadaly, 

kdybychom kromě vyjmenovaných slov a tvrdého y či měkkého i museli dávat pozor ještě na tohle!  

ledol 

                                                                                                                   

PODZIMNÍ VÝLET NEJEN PRO SENIORY 

 

Již je kompletně sestaven výlet nejen pro seniory, který plánuje Sbor pro občanské 

záležitosti ve spolupráci s obecním úřadem Holovousy a s cestovní kanceláří Hoška 

Tour. Odjezd je v sobotu 19. září v 6:50 hodin z Holovous a v 7:00 hodin z Chodovic. 

Cílová místa jsou: 

Město Vamberk s prohlídkou muzea krajky, které navazuje na staletou tradici krajkářství, vstupné 30 Kč. 

Letohrad – muzeum řemesel s velkým množstvím zajímavých exponátů, vstupné 70 Kč. 

Dále je při cestě možnost prohlídky muzea Járy Cimrmana se zastávkou u jeho sochy. 

Potštejn – prohlídka zámku, vstupné 80 Kč. 

Na zpáteční cestě se zastavíme na společné večeři. Předpokládaný návrat je kolem 19:00 hodiny. 

Trasa a místa jsou přizpůsobena věku seniorů a dobře přístupná. Na výlet zveme i širokou veřejnost. Pro místní s 

trvalým pobytem je doprava zdarma a přespolní zaplatí 100 Kč/osobu. Těšíme se na všechny zájemce. Přihlásit 

se můžete na telefonním čísle 732 108 061 – Lenka Doležalová, na telefonním čísle OÚ Holovousy 730 519 013 

nebo osobně. 

                                                                                                                           ledol 
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PRANOSTIKY O LÉTU 

 

V červenci déšť a slunečná pohoda – bujná bude 

v příštím roce úroda. 

Co červenec neuvaří – srpen nedopeče. 

Dělají-li mravenci obydlí své v červenci a kupí je 

stále výš, přijde tuhá zima spíš. 

Svatá Anna, chladna zrána. 

Svatý Prokop seje houby. 

Když srpen zpočátku hřeje, ledový vítr v zimě 

dlouho věje. 

Co srpen neuvaří, to už září nedosmaží. 

Pěkně-li o Bartoloměji, na pěkný podzim máme 

naději. 

Bartoloměj svatý nejenže odpoledne krátí, ale i 

všemu hlavu zlomí – létu, klasům i koupání. 

ledol 

ŽIVOTNÍ JUBILEA 

 

 

 

 

 

Výše uvedeným oslavencům srdečně blahopřejeme  

a přejeme pevné zdraví.  

                                                                                                                              

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

KRÁTKÉ ZPRÁVY 

 

 1. – 3. 7. a 7. – 8. 7. Indiánský tábor při škole v Chodovicích 

 5. 7.   Neckyáda na rybníku v Chodovicích 

 6. – 10. 7.   Psí dogdancing tábor na hřišti U Vagónu 

 27. 7. – 7. 8. Budova obecního úřadu v Holovousích uzavřena z důvodu čerpání dovolené 

 3. – 8. 8   Psí dogdancing a agility tábor na hřišti U Vagónu 

 8. 8.   Dogdancing soutěž na hřišti U Vagónu 

 15. – 22. 8.   Soustředění malých hasičů na Kohoutově 

 22. 8.   Fotbalový pouťový turnaj na hřišti U Vagónu 

 29. 8.   Pouťová zábava na hřišti U Vagónu 

 30. 8.   Slavnosti sv. Bartoloměje u kostela a na farské zahradě 

 1. 9.   První školní den 

 12. 9.   Zájezd ČZS na vinobraní na Kuksu 

 19. 9.   Výlet pro seniory 

 3. 10.   Slavnosti holovouských malináčů 

 Úřední hodiny obecního úřadu Holovousy jsou stále neměnné – pondělí 8:00 – 12:00 hodin a úterý 15:00 – 

17:00 hodin, mimo úřední hodiny budova obecního úřadu uzavřena. 

 Výpůjční doba knihovny: pondělí 8:00 – 10:00 hodin, úterý 15:00 – 17:00 hodin, čtvrtek 8:00 – 10:00 hodin. 

Svoz popelnic: modrá známka (týdenní) každé úterý, červená známka (kombinovaná) každé úterý, zelená 

známka (1x za 14 dní) – 14. 7., 28. 7., 11. 8., 25. 8., 8. 9., žlutá známka (měsíční) 14. 7., 11. 8., 8. 9., oranžová 

známka (rekreační) 1. 7., 14. 7., 29. 7., 11. 8., 26. 8., 8. 9., černé pytle na směsný odpad – svoz každé úterý, 

pytle s tříděným odpadem (plast, papír) – 4. 8., 1. 9. 

 

 

 

7. 7. Miroslav Šafránek, 75 let 

15. 7. Zdeněk Trla, 84 let 

23. 8. Marta Buštová, 81 let 

HURÁ, JSOU TU PRÁZDNINY 

A DOVOLENÉ 

 

Polovinu letošního roku máme už za sebou a 

červencem začíná nejmilovanější období pro naše 

děti, ale i jejich rodiče – je to doba prázdnin, 

dovolených a zaslouženého odpočinku. Přejeme 

vám všem hodně sluníčka, spoustu krásných 

zážitků, ať je Vaše dovolená co nejpohodovější, ať 

už ji trávíte kdekoliv. Dětem pak přejeme, aby jim 

prázdniny utíkaly co nejpomaleji. Tak krásné a 

pohodové léto všem!  

 

NEKONČÍ PLATNOST VAŠEHO 

OBČANSKÉHO PRŮKAZU? 

 

V letošním roce končí desetileté období od hromadné 

výměny občanských průkazů prováděné v roce 2005. 

Doporučujeme Vám ověřit si, zda nekončí platnost i 

Vašeho občanského průkazu. 

O jeho výměnu si můžete požádat na Městském 

úřadu v Hořicích v době úředních hodin a to v pondělí 

a ve středu v době 8:00 – 12:00 a 13:00 – 17:00 

hodin.  

Doporučená lhůta k podání žádosti je 30 – 60 dnů 

před koncem platnosti stávajícího občanského 

průkazu, nejpozději však do 15 pracovních dnů po 

dni, ve kterém došlo ke skončení platnosti 

občanského průkazu. 
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